
Č. j.: VSPJ/01990/2019 

 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 2/2019 ze dne 27. března 2019 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  8 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  4 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Petr Scholz, DiS., Ph.D., Martin Šrámek 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D., prorektorka RNDr. Jana Borůvková, Ph.D., 
prorektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D., 
kancléř Miloslav Vytasil 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

 Výroční zpráva o činnosti VŠPJ pro rok 2018 (VZČ VŠPJ 2018) s Tabulkovou přílohou VZČ VŠPJ 
2018 – ke schválení podle § 9/1d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně 
a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 

 Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2018 (VZH VŠPJ 2018) včetně Souboru tabulek VZH 
VŠPJ 2018 – ke schválení podle § 9/1d) zákona, 

 Návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2019 – ke schválení podle § 9/1c) zákona, 

 Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2020 – 2021 – ke schválení podle § 9/1c) zákona, 

 Návrh novely Disciplinárního řádu pro studenty VŠPJ – ke schválení podle § 9 odst. 1b) bod 3 
zákona, 

4. Různé 

1. Zahájení 
Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory a hosty, 
seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 

Rektor požádal o doplnění bodu 3. o záměr zřídit věcné břemeno – k vyjádření dle § 9/2c) zákona. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu dalších připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování:  
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako ověřovatele zápisu Ing. Martinu Kuncovou, Ph.D., a Dominika 
Janáka a zapisovatelku Ing. Kateřinu Berkovou, Ph.D., a navrhla o tomto návrhu hlasovat.  
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Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 1 SCHVÁLENO 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 
Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

 Dne 17. prosince 2018 schválila Správní rada VŠPJ navýšení rozpočtu VŠPJ (neinvestičního 
příspěvku MŠMT) pro rok 2018 v ukazatelích A+K ve výši 621 tis. Kč. 

 Dne 12. prosince 2018 proběhla na VŠPJ charitativní akce „Vánoce na VŠPJ“ v rámci které bylo 
podpořeno nízkoprahové zařízení pro děti a mládež ZASTÁVka Telč při oblastní charitě Jihlava. 

 Dne 19. prosince 2018 se na VŠPJ uskutečnila akce Katedry technických studií „Den 
s technikou“, která studentům a pedagogům středních škol nabídla zajímavý pohled na 
techniku a seznámila je s možnostmi studia technických programů a oborů, které VŠPJ nabízí 
pro nový akademický rok. 

 Dne 16. ledna 2019 se na VŠPJ uskutečnil 5. ročník soutěže pro studenty čtvrtých ročníků 
středních škol s názvem „Účtování versus účetnictví“. 

 Dne 30. ledna 2019 proběhl na VŠPJ Den otevřených dveří. 

 Dne 21. února 2019 proběhla v aule VŠPJ 13. jihlavská konference s názvem Poruchy pánevní 
statiky a urogynekologie. 

 Dne 23. února 2019 uspořádala VŠPJ pod záštitou Asociace průvodců ČR ve spolupráci se 
statutárním městem Jihlava bezplatné prohlídky Jihlavy pro širokou veřejnost v rámci 
Mezinárodního dne průvodců. 

 Ve dnech 27. a 28. února se na VŠPJ konala pod záštitou ministryně pro místní rozvoj Ing. Kláry 
Dostálové, hejtmana Kraje Vysočina MUDr. Jiřího Běhounka a primátorky statutárního města 
Jihlava MgA. Karolíny Koubové 14. mezinárodní konference Aktuální problémy cestovního 
ruchu na téma Cestovní ruch příležitost pro venkov. 

 Dne 15. března 2019 se v DKO Jihlava uskutečnil 5. reprezentační ples VŠPJ. 

 Dne 25. dubna 2019 se v Hotelu Gustav Mahler v Jihlavě péčí VŠPJ uskuteční 150. zasedání 
Pléna České konference rektorů. 

Předsedkyně AS VŠPJ dr. Vojáčková doplnila, že dne 11. dubna 2019 se na VŠPJ Jihlava uskuteční 
zasedání předsedů Akademických senátů vysokých škol. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

 Výroční zpráva o činnosti VŠPJ pro rok 2018 
Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 
Rektor seznámil senátory s Výroční zprávou o činnosti VŠPJ pro rok 2018 (dále též „VZČ VŠPJ 
2018“), která se skládá ze tří částí – Hlavní části, Textové přílohy VZČ VŠPJ 2018 a z Tabulkové 
přílohy VZČ VŠPJ 2018. Zejména stručně okomentoval druhý bod „Vyhodnocení činnosti VŠPJ“ 
Hlavní části VZČ VŠPJ, kdy uvedl, že hodnocení činnosti VŠPJ za rok 2018 probíhalo formou 
porovnání údajů a informací v této výroční zprávě se sedmi prioritními cíli uvedenými v 
Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, 
umělecké a další tvůrčí činnosti Vysoké školy polytechnické Jihlava pro rok 2018. 

V rámci diskuse k tomuto bodu programu rektor zodpověděl dotaz senátorky dr. Dvořákové 
týkající se konferencí VŠPJ, formálních nejasností v části Plán genderové rovnosti. Senátorka 
dr. Černá předložila formální připomínky k Výroční zprávě o činnosti VŠPJ pro rok 2018. 
Senátorka dr. Nováková vznesla připomínky k části zaměřené na bakalářské a diplomové práce 
a jejich propojenost s praxí, dále formální nejasnosti k tabulkové části Výroční zprávy  
o činnosti.  
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Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o činnosti VŠPJ 
pro rok 2018. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2018 
Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 
Rektor uvedl, že škola se v průběhu roku 2018 držela schváleného rozpočtu a hospodařila 
vyrovnaně. Kvestor v této souvislosti doplnil, že škola v hlavní hospodářské činnosti dosáhla 
výsledku hospodaření po zdanění 1 910 tis. Kč a v doplňkové činnosti dosáhla výsledku 
hospodaření po zdanění ve výši 734 tis. Kč. 

V rámci diskuse k tomuto bodu programu senátorka dr. Kuncová vznesla dotaz ohledně 
dočerpání prostředků z externích grantů GAČR a TAČR. Část dotace byla na konci roku podle 
standardních pravidel GAČR a TAČR vrácena do státního rozpočtu. Senátorka dr. Dvořáková se 
dotazovala na způsob výpočtu mzdových prostředků za rok 2018, jejich výše je uvedena 
v tabulkovém přehledu Výroční zprávy o hospodaření VŠPJ. Senátorka dr. Nováková upozornila 
na formální nepřesnosti na s. 23 Výroční zprávy o hospodaření VŠPJ za rok 2018.  

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o hospodaření 
za rok 2018. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2019 
Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 
Rektor seznámil senátory, že rozpočet VŠPJ na rok 2019 je stanoven jako vyrovnaný, přičemž 
je plánováno navýšení fondu reprodukce investičního majetku o 6 mil. Kč z fondu provozních 
prostředků. Kvestor seznámil senátory s nejdůležitějšími položkami rozpočtu. 
Na základě dotazu senátorky dr. Dvořákové rektor prof. Báča informoval, že modernizace 
zasedacího sálu zůstává v plánu, ale není součástí rozpočtu VŠPJ na rok 2019. Rektor  
a kvestor doplnili, že důvodem bylo snížení nákladů. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a schvaluje bez připomínek Rozpočet VŠPJ na rok 2019. 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2020 – 2021 
Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. Rektor seznámil 
senátory se Střednědobým výhledem rozpočtu VŠPJK na roky 2020 – 2021. 

Jelikož ze strany senátorů nebyly dotazy ani připomínky k projednávanému bodu programu, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a schvaluje bez připomínek Střednědobý výhled rozpočtu 
na roky 2020 – 2021. 
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Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Návrh novely Disciplinárního řádu pro studenty VŠPJ 
Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 
Rektor seznámil přítomné, že navrhovaná úprava tohoto vnitřního předpisu VŠPJ spočívá 
v doplnění textu ohledně plagiátorství. 

V rámci diskuse k tomuto bodu programu rektor zodpověděl dotaz senátorky dr. Novákové  
k článku 4, bodu 5. Rektor sdělil, že informace budou předané studentovi prostřednictví 
vzkazu. Dr. Nováková předložila své náměty k bodu 6, 11 a 20. Rektor dotazy zodpověděl s tím, 
že Disciplinární řád pro studenty VŠPJ je v souladu se zákonem. 

Senátor Janák předložil dotaz k podvodnému jednání studentů v článku 2. Senátorka dr. 
Dvořáková upozornila na formální nepřesnosti v článku 3.  

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a schvaluje bez připomínek Disciplinární řád pro studenty 
VŠPJ. 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Záměr zřídit věcné břemeno 

Rektor informoval přítomné o záměru, kterým VŠPJ hodlá zřídit věcné břemeno na pozemcích 
parc. č. 3214, parc. č. 3219/1, parc. č. 3219/2, parc. č. 3220, parc. č. 3221 a parc. č. 3222/1, 
zapsaných na LV č. 1569, pro k. ú. Jihlava, obec Jihlava, u Katastrálního úřadu pro Vysočinu, 
katastrálního pracoviště Jihlava, ve kterých je uloženo plynárenské zařízení „Přeložka STL 
plynovodu a plynovodní přípojky pro objekt VŠPJ č. p. 1556/16 na ulici Tolstého v Jihlavě, 
číslo stavby: 8800081533“ včetně jeho součástí, příslušenství, opěrných a vytyčovacích bodů, 
v celkové délce 74,73 metrů. Zřízení věcného břemene souvisí s investiční akcí VŠPJ „VŠPJ - 
Výstavba výukového centra“. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a souhlasí se záměrem, kterým VŠPJ hodlá zřídit věcné 
břemeno související s „Přeložkou STL plynovodu a plynovodní přípojky pro objekt VŠPJ č. p. 
1556/16 na ulici Tolstého v Jihlavě, číslo stavby: 8800081533“ v rámci investiční akce VŠPJ 
„VŠPJ - Výstavba výukového centra“. 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

4. Různé 

 Předsedkyně AS VŠPJ požádala rektora o informaci o postupu prací v rámci investiční akce VŠPJ 
- „VŠPJ - Výstavba výukového centra“. Rektor senátory o akci informoval. 

 Předsedkyně AS VŠPJ poskytla senátorům informace o průběhu přípravy doplňujících voleb do 
AK AS VŠPJ, kdy kandidaturu podali celkem 2 akademičtí pracovníci. Předsedkyně mandátové 
komise dr. Černá informovala, že do voleb postupují oba kandidáti PhDr. Jan Závodný Pospíšil, 
Ph.D. (KES) a Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph.D. (KTS). Zároveň předsedkyně AS VŠPJ připomněla, že 
doplňující volby se uskuteční dne 10. dubna 2019 a požádala senátory  
o rozšíření informace na svých katedrách. 
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 Rektor prof. Báča se vyjádřil k připomínce senátorky dr. Dvořákové, která se týkala návrhu na 
snížení počtu senátorů účastnících se promocí absolventů VŠPJ (na základě Zápisu  
z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ č. 1/2019 ze dne 27. února 2019). Senátorka 
dr. Dvořáková poskytla doplnění k tomuto návrhu. Záměrem bylo vytvořit větší prostor na 
promocích zejména těm akademickým pracovníkům, kteří se přímo podílejí na zajišťování 
daného studijního oboru, přichází do kontaktu se studenty příslušného studijního oboru  
a mají tedy větší nárok se slavnostního obřadu účastnit. Posílení míst pro akademické 
pracovníky by bylo tedy na úkor míst pro senátory. 

 Rektor pozval senátory na akci „Sportujeme s VŠPJ“, která se uskuteční dne 15. května 2019. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: nebyl stanoven. 

Zapsala:  Ing. Kateřina Berková, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Ing. Martina Kuncová, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Dominik Janák  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 


